

GEECT Board Elections

June 3rd, 2021, 13:00 – 15:00

Online Procedure

Welcome/Statement of Quorum/Proxies

Chair Manuel DAMASIO is welcoming all the participants of the electoral assembly, stating that 50 schools are represented in the meeting. It is stated that the assembly constitutes the necessary quorum of at least 50% plus one school. To the day of the assembly, GEECT incorporates 96 member schools.

Situation of the GEECT Board

Out of the five positions on the board, four are up for election within the assembly. This extraordinary situation comes as a combination of two regularly ending mandates, and two resignations:

- The mandate of board member Eli Bø is regularly ending.
- The mandate of board member Guido LUKOSCHEK is regularly ending.
- Vinca Wiedemann stepped down from the position of Vice Chair after leaving her assignment as director of Den Danske Filmskole
- Board member Lyndsay Duthie has announced to step down from her position (effective today) for professional reasons.

Voting Procedures

Chair M. Damasio is asking all present representatives with voting rights to confirm reception of the complete application documents of the six candidates as a basis for their decision-making.

The voting for each of the four open board positions will run separately in consecutive rounds until an absolute majority of votes will be attained for one candidate.

CILECT statute 537 prohibits two board members from the same country in the same term. Since Guido LUKOSCHEK and Sunedria NICHOLLS-GAERTNER - both from Germany – are running for the position of vice-chair, the inferior candidate will not be allowed to run for a board position within this term.

A specific URL for each ballot is being provided to all attendants with voting powers. Chair M. DAMASIO suggests that the executive director of CILECT, Stanislav SEMERDIJEV may function as election supervisor of the assembly. The proposition is accepted unanimously by all representatives.

The election supervisor is asking the representatives about any difficulties in receiving or opening the above-mentioned links, whereafter no complaints or questions came up.

Presentations of the Candidates

The following representatives of schools within GEECT have handed in their applications for the vacant positions on the board in due time:

- Laura CANNING (Falmouth University, UK), Application as Member
- Patrick GEERAERTS (RITCS, Belgium), Application as Vice Chair OR Member
- Jana KEEBLE (VSMU, Slovakia), Application as Member
- Guido LUKOSCHEK (FABW, Germany), Application as Vice Chair OR Member
- Jyoti MISTRY (Gothenburg University, Sweden) Application as Member
- Sunedria NICHOLLS-GAERTNER (IFS, Germany), Application as Vice Chair OR Member

The applicants are presenting themselves for five minutes each, followed by a brief Q & A with the representatives.

Ballot for position of Vice Chair, 2021 - 2025

The election supervisor is opening the elections.

GEECT Vice Chair, term 2021 - 2025, three candidates:

- Patrick GEERAERTS
- Sunedria NICHOLLS-GAERTNER
- Guido LUKOSCHEK

The first ballot brings the following outcome:

GEERAERTS	11
NICHOLLS-GAERTNER	20
LUKOSCHEK	18
invalid	1

Since none of the candidates has achieved the necessary absolute majority, hereafter the candidate with the least votes, Patrick GEERAERTS, is taken out of the rally.

The consecutive ballot with the two remaining candidates brings the following result:

LUKOSCHEK	25
NICHOLLS-GAERTNER	24
N/V	1

The election supervisor asks the winning candidate, Guido LUKOSCHEK, if he accepted the vote as Vice Chair of GEECT, which he confirms.

Ballots for Positions as Board Members

The following individuals each applied for one of the remaining positions on the board, each of them running for a four-year period, from 2021 - 2025:

- Laura CANNING
- Patrick GEERAERTS
- Jana KEEBLE
- Jyoti MISTRY

The three positions on the board will be determined in separate ballots each.

Ballot for Position of Board Member 1

CANNING	3
GEERAERTS	16
KEEBLE	9
MISTRY	22
invalid	0

It was stated that, since none of the candidates achieved the necessary absolute majority, and that hereafter the two candidates with the most votes, Patrick GEERAERTS and Jyoti MISTRY may run in a crucial vote. This ballot brought the following result:

GEERAERTS	21
MISTRY	29
invalid	0

The election supervisor asks the winning candidate, Jyoty MISTRY, if she accepted the vote as board member of GEECT, which she confirms.

Ballot for Position of Board Member 2

The ballot for board member two, including the remaining three candidates, brings the following results:

CANNING	11
GEERAERTS	26
KEEBLE	12
invalid	1

Partick GEERAERTS achieves the necessary absolute majority. The election supervisor asks him if he accepted the vote as board member of GEECT, which he confirms.

Ballot for Position of Board Member 3

The ballot for board member 3, including the two remaining candidates, brings the following result:

CANNING	19
KEEBLE	31
invalid	0

Jana KEEBLE achieves the necessary absolute majority. The election supervisor hereafter asks her if she accepted the vote as board member of GEECT, which she confirms.

The election supervisor is declaring the elections closed.

Summary/ Closing

The new composition of the board is hereafter stated:

- Manuel José Damásio, Chair – Universidade Lusófona (DCAM/ULHT), Portugal
 - Term: 2018 - 2022
- Guido Lukoschek, Vice-Chair - Filmakademie Baden-Württemberg (FABW), Germany
 - Term: 2021 - 2025
- Jyoti Mistry, Member - Valand Academy (HDK), Sweden
 - Term: 2021 - 2025
- Patrick Geeraerts, Member - Royal Institute for Theatre, Cinema & Sound (RITCS), Belgium
 - Term: 2021 - 2025
- Jana Keeble, Member - Film and Television Faculty (VSMU), Slovakia
 - Term: 2021 - 2025

The elected members of the board thanked the assembly for their trust, before the Chair of GEECT extended his gratitude to the Executive Director of CILECT, Stanislav SEMERDIJEFF for his support in preparing the elections, and for his service as election supervisor. The Chair is declaring the closing of the assembly.

Translation to French:

Élections du conseil d'administration du GEECT

3 juin 2021, 13:00 - 15:00 - Procédure en ligne

Accueil/Déclaration de quorum/Procurations

Le président Manuel DAMASIO souhaite la bienvenue à tous les participants de l'assemblée électorale, en précisant que 50 écoles sont représentées dans la réunion. Il est précisé que l'assemblée constitue le quorum nécessaire d'au moins 50% plus une école. Au jour de l'assemblée, GEECT comprend 96 écoles membres.

Situation du conseil d'administration du GEECT

Sur les cinq postes du conseil d'administration, quatre sont à élire au sein de l'assemblée. Cette situation extraordinaire résulte de la combinaison de deux mandats qui se terminent régulièrement et de deux démissions :

- Le mandat d'Eli Bø, membre du conseil d'administration, se termine régulièrement.
- Le mandat du membre du conseil d'administration Guido LUKOSCHEK se termine régulièrement.
- Vinca Wiedemann a démissionné du poste de vice-présidente après avoir quitté son poste de directrice de Den Danske Filmskole.
- Lyndsay Duthie, membre du conseil d'administration, a annoncé qu'elle démissionnait de son poste (à compter d'aujourd'hui) pour des raisons professionnelles.

Procédures de vote

Le président M. Damasio demande à tous les représentants présents ayant le droit de vote de confirmer la réception des documents de candidature complets des six candidats afin d'étayer leur décision.

Le vote pour chacun des quatre postes ouverts au conseil d'administration se déroulera séparément en plusieurs tours consécutifs jusqu'à ce que la majorité absolue des voix soit atteinte pour un candidat.

Le statut 537 de la CILECT interdit la présence de deux membres du conseil d'administration originaires du même pays au cours d'un même mandat. Étant donné que Guido LUKOSCHEK et Sunedria NICHOLLS-GAERTNER - tous deux originaires d'Allemagne - sont candidats au poste de vice-président, le candidat inférieur ne sera pas autorisé à se présenter à un poste du conseil d'administration au cours de ce mandat.

Un URL spécifique pour chaque bulletin de vote est fourni à tous les participants ayant le droit de vote.

Le président M. DAMASIO suggère que le directeur exécutif du CILECT, Stanislav SEMERDIJEV, puisse faire office de superviseur des élections de l'assemblée. La proposition est acceptée à l'unanimité par tous les représentants.

Le superviseur des élections demande aux représentants s'ils ont eu des difficultés à recevoir ou à ouvrir les liens susmentionnés, après quoi aucune plainte ou question n'a été soulevée.

Présentations des candidats

Les représentants suivants des écoles du GEECT ont remis en temps voulu leurs candidatures pour les postes vacants du conseil d'administration :

- Laura CANNING (Falmouth University, UK), Candidature en tant que Membre
- Patrick GEERAERTS (RITCS, Belgique), Candidature en tant que Vice-président OU Membre
- Jana KEEBLE (VSMU, Slovaquie), candidature en tant que membre.
- Guido LUKOSCHEK (FABW, Allemagne), Candidature en tant que Vice-président OU Membre
- Jyoti MISTRY (Gothenburg University, Suède), candidature en tant que membre
- Sunedria NICHOLLS-GAERTNER (IFS, Allemagne), candidature en tant que vice-présidente ou membre.

Les candidats se présentent pendant cinq minutes chacun, suivies d'une brève séance de questions-réponses avec les représentants.

Vote pour le poste de Vice-président, 2021 - 2025

Le superviseur des élections ouvre les élections.

Vice-président du GEECT, mandat 2021 - 2025, trois candidats :

- Patrick GEERAERTS
- Sunedria NICHOLLS-GAERTNER
- Guido LUKOSCHEK

Le premier tour donne le résultat suivant :

GEERAERTS 11
NICHOLLS-GAERTNER 20
LUKOSCHEK 18
invalide 1

Aucun des candidats n'ayant atteint la majorité absolue nécessaire, le candidat ayant obtenu le moins de voix, Patrick GEERAERTS, est éliminé du rassemblement.

Vote consécutif avec les deux candidats restants donne le résultat suivant :

LUKOSCHEK 25
NICHOLLS-GAERTNER 24

N/V 1

Le superviseur des élections demande au candidat gagnant, Guido LUKOSCHEK, s'il accepte le vote en tant que vice-président de la GEECT, ce qu'il confirme.

Bulletins de vote pour les postes de membres du conseil d'administration

Les personnes suivantes se sont portées candidates à l'un des postes restants du conseil d'administration, chacune d'entre elles se présentant pour une période de quatre ans, de 2021 à 2025 :

- Laura CANNING
- Patrick GEERAERTS
- Jana KEEBLE
- Jyoti MISTRY

Les trois postes du conseil d'administration seront déterminés par des scrutins séparés.

Bulletin de vote pour le poste de membre du conseil d'administration 1

CANNING	3
GEERAERTS	16
KEEBLE	9
MISTRY	22
invalide	0

Il a été déclaré que, aucun des candidats n'ayant atteint la majorité absolue nécessaire, les deux candidats ayant obtenu le plus de voix, Patrick GEERAERTS et Jyoty MISTRY, pourront se présenter lors d'un scrutin crucial. Ce scrutin a donné le résultat suivant

GEERAERTS 21
MISTRY 29
invalide 0

Le superviseur des élections demande à la candidate gagnante, Jyoty MISTRY, si elle accepte le vote en tant que membre du conseil d'administration de GEECT, ce qu'elle confirme.

Bulletin de vote pour le poste de membre du conseil d'administration 2

Vote pour le poste de membre du conseil d'administration 2, incluant les trois candidats restants, donne les résultats suivants :

CANNING 11
GEERAERTS 26

KEEBLE 12
invalide 1

Partick GEERAERTS obtient la majorité absolue nécessaire. Le superviseur des élections lui demande s'il accepte le vote en tant que membre du conseil d'administration de GEECT, ce qu'il confirme.

[Vote pour le poste de membre du conseil d'administration 3](#)

incluant les deux candidats restants, donne le résultat suivant :

CANNING 19
KEEBLE 31
invalide 0

Jana KEEBLE obtient la majorité absolue nécessaire. Le superviseur des élections lui demande ensuite si elle accepte le vote en tant que membre du conseil d'administration de GEECT, ce qu'elle confirme.

Le superviseur des élections déclare les élections closes.

Résumé/ Clôture

La nouvelle composition du conseil d'administration est indiquée ci-après :

- Manuel José Damásio, Président - Universidade Lusófona (DCAM/ULHT), Portugal
o Mandat : 2018 - 2022
- Guido Lukoschek, Vice-président - Filmakademie Baden-Württemberg (FABW), Allemagne
o Mandat : 2021 - 2025
- Jyoti Mistry, Membre - Académie Valand (HDK), Suède
o Mandat : 2021 - 2025
- Patrick Geeraerts, Membre - Institut royal du théâtre, du cinéma et du son (RITCS), Belgique
o Mandat : 2021 - 2025
- Jana Keeble, Membre - Faculté de cinéma et de télévision (VSMU), Slovaquie
o Mandat : 2021 - 2025

Les membres élus du conseil d'administration ont remercié l'assemblée pour sa confiance, avant que le président du GEECT n'exprime sa gratitude au directeur exécutif du CILECT, Stanislav SEMERDIJEV, pour son soutien dans la préparation des élections et pour son service en tant que superviseur des élections. Le président déclare la clôture de l'assemblée.